

《中國大陸研究季刊》專刊徵稿

【專刊說明】

中國崛起與習近平提出的「中國夢」與「一帶一路」等等計畫標誌著中國影響力與各種「中國模式」在世界的範圍中出現，對此各種經驗、案例、正反意見雜陳，如何理解此一複雜現象變成一個重要的學術與政策問題。《中國大陸研究季刊》將在今年10月19日下午與11月2日上午，分別邀請多位國際學者主持「理解中國銳實力與國際統戰」研究方法工作坊，共享觀察與研究此一重大議題的經驗與心得，同時將在工作坊之後收集相關研究論文（中、英文皆可），通過甄選者將享有稿酬，成果將在2019年底以專刊形式發表，歡迎學術先進將論文大綱或初稿交給工作坊，也特別歡迎學術新鮮人來稿，收到後我們將主動與您聯絡。

【特邀客座主編】

Gerry Groot，澳洲阿爾德雷大學教授，前澳洲亞洲研究協會（ASAA）會長，著有專書 *Managing Transitions: The Chinese Communist Party, United Front Work, Corporatism and Hegemony*，為國際知名統戰問題專家。

【徵稿範圍】

1. 理解中國國際影響力的資料處理、田野調查、計量工具等方法論上的探討；
2. 有關統戰與銳實力的理論、定義、與爭論；
3. 從統戰或是銳實力角度理解的「一帶一路」沿線國家與中國關係的相關案例；
4. 中國透過贊助、投資、購併、旅遊、文化交流、學術活動等民間行為對他國產生之非正式影響力；
5. 中共「大外宣」的歷史、制度、案例與發展；
6. 僑辦、港澳台辦、漢辦、孔子學院等涉外機構之研究；
7. 中共中央統戰部、省市地方統戰工作、民間與海外統戰組織等之研究；
8. 針對九種統戰對象的研究：民主黨派、民族宗教人士、港澳台、幹部、商人、知識分子、西藏、新的社會階層人士、與新疆；
9. 有關中共處理民族與宗教問題的歷史、政策、法規、制度等角度之討論；尤其歡迎從跨國與國家間比較視角的研究。
10. 智庫、媒體、出版等與社群經營、輿論設定或「話語權爭奪」相關之議題

【投稿或參與工作坊之辦法及截止日期】

1. 欲參與工作坊，請於2018年10月9日，將大綱(約1000字)或論文初稿電郵至廖志輝先生 jasper10@nccu.edu.tw，將盡快通知入選者。
2. 正式稿請按照本刊稿約與撰稿體例撰寫，中文稿件不得低於12000字且不超過二萬字為宜，英文稿件不得低於5000字且不超過8000字為宜，徵稿截止時間為2018年11月20日。所有來稿需經雙向匿名審查通過，方能刊登。來稿請寄至林小姐 iirmcs@nccu.edu.tw 信箱。

【預計發行日期】

民國108年12月《中國大陸研究季刊》第 62卷第4期

【稿酬】

經工作坊內容審查通過者將敬付稿酬8000元整

【關於《中國大陸研究季刊》】

本刊為政治大學國際關係研究中心出版的學術性刊物，被科技部收錄於「台灣社會科學引文索引核心期刊」（TSSCI）資料庫。中國大陸研究每年三、六、九、十二月出版，從社會科學角度探討1949年後中國大陸的政治、經濟、和社會的發展。

期刊主編：寇健文（國立政治大學國際關係研究中心主任）

執行編輯：王韻（國立政治大學東亞所助理教授）

編輯部 E-Mail：iirmcs@nccu.edu.tw

電話：(02)8237-7220 林小姐

CALL FOR MANUSCRIPTS

The quarterly journal of *Mainland China Studies* (中國大陸研究)

Volume 62 (December 2019)

Chinese United Front Work and Sharp Power

Edited by:

Gerry Groot (University of Adelaide), Chien-wen Kou (National Chengchi University), and Ray Wang (National Chengchi University)

With the expansion of its economic and military powers, China's rise has become one of the most talked about security issues in many countries' diplomatic circles. Terms like 'united front work' (*tongzhàn*) and 'sharp power' are being increasingly and more widely used. However, little academic study has been undertaken so far on this area especially in terms of related policy and policy-making institutions. To remedy this and encourage good quality scholarship in this field, academics from Taiwan and Australia have put together a series of workshops (**on the afternoon of 19th October and the morning of 2nd November**) to assist researchers in getting their ideas published. The December issue of *Mainland China Studies* (indexed by TSSCI) will be devoted to this venture and we welcome researchers to join our workshops and submit their research proposals on the following ten topics related to united front work and sharp power (broadly defined); drafts that past an initial screening process will receive a moderate author's remuneration.

1. Methods and methodology behind processing qualitative or quantitative data on China's foreign influence operations;
2. The definitions, debates, and theoretical frameworks on united front work and sharp power;
3. Understanding bilateral relationships between China and 'one-belt-one-road' countries through the concepts of united front work or sharp power;
4. How China utilizes and expands its influence through sponsorship, investment, business mergers and acquisitions, tourism, cultural and academic exchanges and other civil activities;
5. The history, cases, development, or institutions of CCP's 'Grand Foreign Propaganda' (*da wai xuan*);
6. Issues related to Overseas Chinese Offices, Hong Kong, Macao and Taiwan Affairs Offices, Hanban, Confucius Institutes and other offices dealing with overseas affairs;
7. Studies on CCP's Central United Front Work Department, provincial and local

- united front work activities, and their social and overseas organs;
8. Studies on the nine UFW 'targets': Chinese democrats, religious and ethnic minorities, Hong Kong-Macao-Taiwan residents, bureaucrats, businessmen, intellectuals, Tibetans, Uyghurs, and the 'New Social Stratum';
 9. History, policy, regulations, institutions of religious and ethnic relations; domestically, transnationally, or comparatively (broadly defined);
 10. Studies on think tanks, social media, publications, or subjects related to agenda setting, public opinion management, or the 'struggle for the power of discourse' (*huayu quan zheng duo*).

Submission of Workshop:

Please send proposals or abstract (500 words maximum) and a brief bio to Jasper Lio at jasper10@nccu.edu.tw. We will announce the results as soon as possible.

Deadlines:

- Proposal submissions: October 9, 2018
- Completed manuscripts (5,000- 8,000 words): November 20, 2018

Remuneration:

Outstanding manuscript reviewed by the workshop will be paid for 8,000 TWD.

About Mainland China Studies

Mainland China Studies (MCS) is published quarterly by the Institute of International Relations, National Chengchi University, Taipei. Having started as one of the few available source of academic research on contemporary China in the 1960s, MCS is dedicated to publishing cutting-edge China studies on issues related to politics/security, society, economy, as well as other closely related topics. As a scholarly journal, MCS has been well reputed in Chinese and global academic community and indexed in Taiwan Social Science Citation Index (TSSCI). Also, MCS is awarded one of the most renowned journal in Political Science by National Central Library of Taiwan.

Chief Editor: Dr. Chien-wen Kou

Executive Editor: Dr. Ray Wang

Website: <http://mcs.nccu.edu.tw/>

Phone : 886 + 2 8237-7256

Email : iirmcs@nccu.edu.tw